

Neighbourhood Watch Bulletin – July 6, 2015

This bulletin is prepared by the Wellington Community Police Centre (1064 Wellington St., 613-236-1222 ext. 5870) for distribution to area residents to promote safety and security in our neighbourhoods. Please distribute it to anyone who might be interested. Any questions or information concerning safety or security issues in your neighbourhood may be forwarded to wellingtoncpc@gmail.com.

Le français suit

- 1. STEP in July**
 - 2. Robbery suspect sought**
 - 3. “Night at the Races”**
-

1. STEP in July

The Gatineau Police Service and Ottawa Police Service’s [Selective Traffic Enforcement Program \(STEP\)](#) will focus on cycling safety and red light running during the month of July.

Cycling safety

Between 2009 and 2013, there were 1568 collisions involving cyclists with 1245 injuries and 15 fatalities.

Red Light Running

Between 2009 and 2013, there were 3820 collisions resulting in 1695 injuries and three fatalities.

The Safer Roads Ottawa Program is a leading community partnership between Ottawa Fire Services, Ottawa Paramedic Service, Ottawa Police Service, Ottawa Public Health and the Public Works Department committed to preventing or eliminating road deaths and serious injuries for all people in the City of Ottawa, through culture change, community engagement, and development of a sustainable safe transportation environment.

Also participating in the Safer Roads Ottawa Program are the Royal Canadian Mounted Police (RCMP), Ontario Provincial Police (OPP), Sureté du Québec, Department of National Defence’s Military Police and Gatineau Police Service to improve road safety for all residents of the national capital region.

Ottawa residents have identified traffic safety as a top priority. The [Safer Roads Ottawa Program](#) is committed to using available resources to make Ottawa roads safer for residents.

2. Robbery suspect sought

The Ottawa Police Service Robbery Unit is seeking the public's assistance in identifying a serial robbery suspect.

Since June 27, 2015, the same suspect is believed responsible for a series of 6 retail robberies.

- * Convenience store-500 block of Gladstone Avenue- June 27 at approximately 2:45 pm
- * Pharmacy-700 block of Bank Street- June 27 at approximately 6:55 pm
- * Cannabis store-300 block of Bank Street- June 27 at approximately 7:55 pm
- * Gas Station-500 block of Bank Street-June 27 at approximately 9:50 pm
- * Shoe store-900 block of Carling Avenue- June 29 at approximately 9:30 am
- * Pet Store-600 block of Bank Street-June 29 at approximately 2:10 pm

In each incident, a lone suspect entered the premises and made a demand for cash. In many instances, a large kitchen knife was produced by the suspect. In each case the suspect fled with small quantities of cash. There were no injuries in any of the robberies. In some of the robberies, the suspect was seen leaving the area on a bicycle, described as a red & black mountain bike. In several of the occurrences, the suspect was openly apologetic to the victim for doing the robbery. In one instance the suspect indicated that he needed money in order to purchase a bus ticket to see his son. In another, he indicated he needed money in order to get to Toronto.

The suspect is described as being a Caucasian male, approximately 5-8"(173 cm), skinny to medium build, dirty blonde hair of medium length, dirty teeth, with possibly having sores on his face and hands. He is generally described as being in his mid 20's to early 30's. Additionally, one witness noted a tattoo on the suspect's right forearm that was possibly some kind of script. As well, one witness described the suspect as possibly having a visible injury or rash on the back of one of his calves. (image attached)

Anyone with information with respect to these robberies, or any other robbery, is asked to contact the Ottawa Police Robbery Unit at 613-236-1222 ext. 5116. Anonymous tips can be submitted by calling Crime Stoppers toll-free at 1-800-222-8477(TIPS) or by downloading the Ottawa Police iOS app.



3. “Night at the Races”

The Ottawa Police Service Women in Law are proud to host a ‘*Night at the Races*’ fundraising event for “Habitat for Humanity” on July 9, 2015 starting at 6:00pm at the Rideau Carleton Raceway.

Reservations for a ‘Night at the Races’ can be made via e-mail by contacting Beverly Mulligan at mulliganb@ottawapolice.ca. Tickets for the Night are also available at the door for \$30. Five dollars from every ticket will go towards the charity.

This summer, Deputy Chief Jill Skinner and “Women in Law” (WIL) are once again a platinum hammer sponsor and participating in their second WIL BUILD with a goal of raising \$75,000 and physically helping [Habitat for Humanity Greater Ottawa](#) build one of [four homes in Orleans](#).

“The Women in Law are proud to take part in this fundraising for “Habitat for Humanity”, said Ottawa Police Deputy Chief Jill Skinner. “We are tickled pink with the opportunity to give back to our community and see four local families get a new home. We hope you will support us.”

A Harley Davidson® Dyna® Fat Bob® *motorcycle* valued at \$24,000 will be raffled on August 27th at 2:00pm at the Ottawa Police station located at 474 Elgin Street. There are only 5,000 tickets available at \$20 each.

Please call the Harley Raffle Ticket Hotline at 613-760-8177 for more details on how you can purchase a ticket in person at a police station or to find an upcoming event and see the motorcycle on display.

Background

In the fall of 2006, female members of the Ottawa Police Service were approached by Habitat for Humanity in the National Capital Region to do an all women build in Ottawa.

The group of OPS members joined together with female friends and colleagues from the Crown's Office, law students and Probation & Parole became known as "Women in Law" (WIL).

"Women in Law" opened up their hearts, picked up hammers and donned pink construction boots to become Habitat's Platinum Hammer Sponsors with a goal to reach \$75,000 and physically helping to build a home in the summer of 2007.

With a lot of hard work and determination the goals were met and then exceeded. A family in Ottawa got a new forever home.

WIL have come together again this summer to raise funds to build one of four houses in Orleans for Habitat for Humanity.

1. **PASC au mois de juillet**
2. **Suspect recherché relativement à plusieurs vols**
3. **« Soirée au courses »**

1. PASC au mois de juillet

En juillet, le Service de police de Gatineau et le Service de police d'Ottawa, par l'intermédiaire de leur [Programme d'application sélective en matière de circulation \(PASC\)](#), mettront l'accent sur la sécurité à vélo et le non-respect des feux rouges.

Sécurité à vélo

De 2009 à 2013, 1 568 collisions se sont produites avec des cyclistes : 1 245 personnes ont été blessées et 15 sont décédées.

Non-respect des feux rouges

De 2009 à 2013, 3 820 collisions dues au non-respect des feux rouges ont eu lieu : trois personnes sont décédées et 1 695 ont été blessées.

Le Programme d'amélioration de la sécurité des routes à Ottawa est un important partenariat communautaire liant le Service des incendies d'Ottawa, le Service paramédic d'Ottawa, le Service de police d'Ottawa, Santé publique Ottawa et les Services des travaux publics, et qui s'engage à prévenir et à éliminer des décès et des blessures graves sur la route pour le bien commun à Ottawa, par la voie du changement culturel, de l'engagement communautaire et du développement d'un environnement de transport durable et sûr.

Parmi les participants au Programme d'amélioration de la sécurité des routes à Ottawa, on compte aussi la Gendarmerie royale du Canada (GRC), la Police provinciale de l'Ontario (PPO), la Sûreté du Québec, la Police militaire du ministère de la Défense nationale et le Service de police de Gatineau, visant tous à accroître la sécurité routière pour tous les résidents de la région de la capitale nationale.

Les résidents d'Ottawa ont fait de la sécurité routière une de leurs principales priorités. Le [Programme d'amélioration de la sécurité des routes à Ottawa](#) s'est engagé à faire appel aux ressources disponibles pour rendre les routes d'Ottawa plus sûres pour ses résidents.

2. Suspect recherché relativement à plusieurs vols

L'Unité des vols du Service de police d'Ottawa sollicite l'aide de la population pour en identifier un suspect recherché relativement à plusieurs vols.

Depuis le 27 juin 2015, le même suspect serait responsable d'une vague de six vols dans des commerces.

- * Dépanneur, bloc des 500 de l'avenue Gladstone - le 27 juin vers 14 h 45
- * Pharmacie, bloc des 700 de la rue Bank - le 27 juin vers 18 h 55
- * Boutique de cannabis, bloc des 300 de la rue Bank - le 27 juin vers 19 h 55
- * Poste d'essence, bloc des 500 de la rue Bank - le 27 juin vers 21 h 50
- * Magasin de chaussures, bloc des 900 de l'avenue Carling - le 29 juin vers 9 h 30
- * Animalerie, bloc des 600 de la rue Bank - le 29 juin vers 14 h 10

Lors de chacun des incidents, le suspect entra seul sur les lieux et exigea de l'argent comptant. Dans plusieurs cas, le suspect produisit un gros couteau de cuisine. Dans chacun des cas, le suspect s'enfuit en emportant un faible montant en espèces, et personne ne fut blessé. Lors de certains des vols, le suspect fut aperçu quittant les parages à bicyclette, décrit comme étant un vélo de montagne rouge et noir. Dans plusieurs cas, le suspect s'excusait ouvertement à sa victime de devoir la dévaliser. Une fois, le suspect fit savoir qu'il avait besoin d'argent pour acheter un billet d'autobus pour aller voir son fils, et une autre fois, il déclara avoir eu besoin d'argent pour se rendre à Toronto.

Le suspect a été décrit comme étant un homme de race blanche mesurant près de 1,73 m (5 pi 8 po), de carrure mince à moyenne, cheveux châtain de longueur moyenne, les dents sales, ayant possiblement des plaies au visage et aux mains. On le décrit généralement comme étant entre la mi-vingtaine et le début de la trentaine. En outre, un des témoins a remarqué un tatouage à l'avant-bras droit du suspect, de l'écriture. Un autre

témoin a indiqué que le suspect semblait avoir une blessure ou des rougeurs au dos d'un mollet (voir le photo ci-jointe.)

Toute personne ayant des renseignements pertinents à ces vols, ou à tout autre vol, est priée de communiquer avec la Section des vols de la Police d'Ottawa en composant le 613-236-1222, poste 5116. Vous pouvez fournir anonymement des renseignements par la voie d'Échec au crime en composant sans frais le 1-800-222-8477 (TIPS), ou en téléchargeant gratuitement l'appli iOS de la Police d'Ottawa.



3. « Soirée au courses »

Les Femmes en droit du Service de police d'Ottawa sont fières de présenter l'activité de financement « *Soirée aux courses* » pour « Habitat pour l'humanité », qui aura lieu le 9 juillet 2015 dès 18 heures à l'hippodrome Rideau-Carleton.

Des réservations pour une « Soirée aux courses » peuvent se faire par courriel en écrivant à Beverly Mulligan au mulliganb@ottawapolice.ca. Des billets pour la Soirée seront également disponibles à la porte au coût de 30\$. Cinq dollars du prix de chaque billet seront versés à l'œuvre charitable.

Cet été, le chef adjoint Jill Skinner et « Femmes en droit » (FED) sont à nouveau un commanditaire marteau Platine et participeront à leur deuxième construction FED, avec l'objectif d'amasser 75 000\$ et d'aider concrètement [Habitat pour l'humanité de la région d'Ottawa](#) à bâtir l'une des [quatre demeures à Orléans](#).

« Les Femmes en droit sont fières d'aider Habitat pour l'humanité à amasser des fonds, dit le chef adjoint de la Police d'Ottawa, Jill Skinner. « On se réjouit de cette occasion de redonner à notre communauté et de voir quatre familles locales obtenir un nouveau logis. Nous espérons pouvoir compter sur votre appui. »

Une *motocyclette* Dyna® Fat Bob® Harley Davidson®, d'une valeur d'environ 24 000\$, sera tirée au sort le 27 août à 14 h au poste de la Police d'Ottawa du 474, rue Elgin. Seulement 5000 billets, à 20\$ chacun, sont disponibles.

Appelez la ligne-info du tirage de la Harley, au 613-760-8177, pour de plus amples détails sur comment vous pouvez acheter un billet en personne dans tous nos posters de police ou pour trouver une activité à venir où sera exposée la moto en question.

Contexte

À l'automne 2006, les membres féminins du Service de police d'Ottawa furent abordés par Habitat pour l'humanité de la région de la capitale nationale qui leur proposa l'idée d'une construction entièrement féminine à Ottawa.

Le groupe de membres du SPO se joignit à des amies et collègues des bureaux de la Couronne et des services de probation et de libération conditionnelle, ainsi qu'à des étudiantes en droit, puis elles adoptèrent le nom de « Femmes en droit » (FED).

Ces « Femmes en droit » ouvrirent leurs cœurs, prirent des marteaux et enfilèrent des bottes de construction roses pour devenir un commanditaire marteau avec un objectif de 75 000\$ et d'aider physiquement à bâtir une maison durant l'été 2007.

À l'aide de beaucoup de travail et d'une grande détermination, ces objectifs furent atteints, puis dépassés. Une famille d'Ottawa obtint un nouveau logis permanent.

Les FED s'unissent à nouveau cet été pour amasser des fonds pour la construction, avec Habitat pour l'humanité, d'une de quatre maisons à Orléans.

Key Ottawa Police Service numbers:

- * Life threatening emergency assistance or to report a crime in progress .. **911**
- * Other emergency **613-230-6211**
- * Non-emergencies and general inquiries **613-236-1222**
- * To have the police attend your location **613-236-1222**
ext. 7500
- * To make a police report **613-236-1222**
ext. 7300

OPS and By-Law services base their work on call statistics. The more calls that you make, the more neighbourhood services we receive. There are three steps to making the call:

a) Deciding which number to phone.

If you have an emergency or see a crime in progress, call 9-1-1. If your car was broken into or you need police to attend another non-urgent situation, please call the “other emergencies” number (613-230-6211). To report an incident after it occurred without

police attending the scene, please call 613-236-1222 – ext. 7300. You can reach by-law services at 3-1-1.

b) Getting a report number.

When the dispatcher answers, it is a good idea to ask for a report number immediately. We've found that dispatchers sometimes hang up before we get to ask for a number or we forget. Asking for a report number right away solves these problems.

c) Share your report number and incident.

Please e-mail your report numbers and a brief description of the incident to your Block Captain (if you have one), or directly to us.

Importance of Reporting Prostitution and Problem Addresses

Neighbourhood Watch members can support the police by writing down and phoning in important information such as: vehicle descriptions and license plate numbers (specify Ontario or Quebec) of anyone soliciting prostitutes, descriptions of drug dealers and addresses of crack houses.

Graffiti

If you spot graffiti, call 3-1-1. Graffiti kits are available from your city councillor.